

Disclaimer

The following list presents a preliminary overview of companies specialising in reconditioned equipment. Please note that these organisations have not undergone evaluation against specific quality standards. As such, this list is not an endorsement of their services. It is intended to serve as an initial resource for identifying potential suppliers.

Users are encouraged to conduct their own research and due diligence to assess the suitability and credibility of potential suppliers based on their unique needs and standards.

Website/Company	Type	Link	type of devices	Country	Description (EN)	Descriptif (FR)
Acer	Manufacturer		Laptops		Provides certified refurbished laptops and desktops through their official outlet. Products undergo testing, certification, and come with a warranty. Offers budget-friendly Acer devices with reliable performance.	Propose des ordinateurs portables et des ordinateurs de bureau certifiés reconditionnés via leur boutique officielle. Les produits subissent des tests, une certification et sont accompagnés d'une garantie. Offre des appareils Acer abordables et fiables.
Apple Certified Refurbished Products	Manufacturer	https://www.apple.com/shop/refurbished	Phones, laptops (Macbook)		Pre-owned Apple products undergo rigorous refurbishment before sale. Assurance of meeting Apple's high-quality standards, with genuine Apple components. All Apple Certified Refurbished Products have a one-year limited warranty. Available through Apple's official online store.	Les produits Apple d'occasion subissent un processus de reconditionnement rigoureux avant la vente. Assurance de répondre aux normes de qualité élevées d'Apple, avec des composants Apple authentiques. Tous les produits reconditionnés certifiés Apple ont une garantie limitée d'un an. Disponible sur le site officiel d'Apple.
Cisco Refresh Program	Manufacturer	https://www.cisco.com/c/en/us/products/remanufactured.html	Laptops		Cisco Refresh program offers certified refurbished networking equipment and servers. Products are remanufactured to Cisco's original specifications. Ensures high-quality networking solutions with warranty support.	Le programme Cisco Refresh propose des équipements de réseau et des serveurs certifiés reconditionnés. Les produits sont remanufacturés aux spécifications d'origine de Cisco. Garantit des solutions réseau de haute qualité avec support de garantie. Ils ont un programme de recyclage des déchets d'équipements électriques et électroniques (D3E).
Dell Refurbished	Manufacturer	https://www.dellrefurbished.com/	Laptops		Dell Outlet offers refurbished products that were previously opened or used. - These products undergo a rigorous refurbishing process. - The goal is to achieve The highest quality and performance standards. - refurbished items meet The same standards as all Dell technology products.	Dell Outlet propose des produits reconditionnés qui ont été précédemment ouverts ou utilisés. Ces produits subissent un processus de reconditionnement rigoureux. L'objectif est d'atteindre les normes de qualité et de performances les plus élevées. Les articles reconditionnés répondent aux mêmes normes que tous les produits technologiques Dell.
HP Renew	Manufacturer	https://www.hp.com/fr-fr/hp-information/hp-renew/program.html	Laptops		HP Renew offers refurbished HP products. Same reliability and performance as new ones. Significant cost savings compared to new items. Ideal for those with limited IT budgets.	HP Renew propose des produits HP reconditionnés. Fiabilité et performances identiques à celles des nouveaux produits. Économies importantes par rapport aux articles neufs. Idéal pour ceux ayant un budget informatique limité

IBM	Manufacturer	https://www.ibm.com/certified-used-equipment	Laptops		<p>Sells certified refurbished servers, storage systems, and enterprise IT equipment.</p> <p>Equipment undergoes rigorous testing and certification processes.</p> <p>Ensures reliability and performance comparable to new products.</p> <p>Available through IBM's official channels.</p>	<p>Vend des serveurs, des systèmes de stockage et des équipements informatiques d'entreprise certifiés reconditionnés.</p> <p>Les équipements subissent des tests et des processus de certification rigoureux.</p> <p>Garantit une fiabilité et des performances comparables aux nouveaux produits.</p> <p>Disponible via les canaux officiels d'IBM</p>
Lenovo	Manufacturer	https://www.lenovo.com/us/en/certified-refurbished/	Laptops		<p>Offers certified refurbished laptops, desktops, workstations, and other devices.</p> <p>Products are tested, certified, and verified by Lenovo experts.</p> <p>High-quality standards and reliability, with warranty support.</p> <p>Available through Lenovo's official outlet.</p>	<p>Propose des ordinateurs portables, des ordinateurs de bureau, des stations de travail et d'autres appareils reconditionnés et certifiés.</p> <p>Les produits sont testés, certifiés et vérifiés par les experts de Lenovo.</p> <p>Normes de qualité élevées et fiabilité, avec support de garantie.</p> <p>Disponible sur la boutique officielle de Lenovo.</p>
Microsoft Certified Refurbished	Manufacturer	https://www.microsoft.com/en-US/store/b/certified-refurbished-products	Laptops		<p>Products are thoroughly inspected, certified, and come with a warranty.</p> <p>Provides cost-effective options for high-quality Microsoft devices.</p> <p>Available through Microsoft's official store.</p>	<p>Les produits sont minutieusement inspectés, certifiés et sont accompagnés d'une garantie.</p> <p>Offre des options économiques pour des appareils Microsoft de haute qualité.</p> <p>Disponible sur le site officiel de Microsoft.</p>
FactoRefurb	Platform	https://factore refurb.com/a-propos/	Phones (Apple), Laptops (Apple)	France	<p>Partners with major tech brands, sells factory-refurbished products.</p> <p>Quality assured, limited selection, higher prices.</p>	<p>Partenaires avec des grandes marques de technologie, vend des produits remis à neuf en usine.</p> <p>Qualité garantie, sélection limitée, prix plus élevés.</p> <p>Met l'accent sur la durabilité environnementale.</p>
Greentradars	Platform	https://www.greentradars.com/	Phones, laptops		<p>They operate as a matchmaking platform, ensuring reconditioned technology sellers meet the standards of quality and environmental responsibility.</p> <p>Requires reconditioning partners to have an appropriate Waste Electrical and Electronic Equipment (D3E) recycling program in place.</p>	<p>Ils fonctionnent comme une plate-forme de mise en relation, garantissant que les vendeurs de technologies reconditionnées répondent aux normes de qualité et de responsabilité environnementale.</p> <p>Nécessite que les partenaires de reconditionnement disposent d'un programme de recyclage des déchets d'équipements électriques et électroniques (D3E) approprié.</p>
reBuy	Platform	https://www.rebuy.fr/veudre/Electronique	Phones, laptops	Allemagne	<p>European e-commerce leader for reconditioned electronics.</p> <p>Established since 2009, handles entire process in-house.</p> <p>Rigorous 49-point testing, 36-month warranty.</p>	<p>Leader européen du commerce électronique pour les produits reconditionnés.</p> <p>En activité depuis 2009, gère l'ensemble du processus en interne.</p> <p>Garantie de 36 mois.</p>
asgoodasnew	Reconditioner	https://asgoodasnew.fr/ https://asgoodasnew.de/	Phones, Macbooks	Allemagne	<p>European leader in buying and selling refurbished electronics.</p> <p>Based in Germany, offers a wide range of products.</p> <p>Products reconditioned in-house, 49-point testing.</p> <p>30-month warranty, 30-day return policy.</p>	<p>Leader européen de l'achat et de la vente d'électronique reconditionnée.</p> <p>Produits reconditionnés en interne, testés sur 49 points.</p> <p>Garantie de 30 mois, politique de retour de 30 jours.</p>
CertiDeal	Reconditioner	https://certideal.com/	Phones	France	<p>Supported by the French Tech 120 program.</p> <p>Focuses on Apple and Samsung products.</p> <p>Partners with mobile operators for sourcing used smartphones.</p> <p>Positive customer ratings (4.5/5 on TrustPilot).</p>	<p>Soutenu par le programme French Tech 120.</p> <p>Se concentre sur les produits Apple et Samsung.</p> <p>Partenaires avec les opérateurs mobiles pour l'approvisionnement en smartphones d'occasion.</p> <p>Évaluations positives des clients (4,5/5 sur TrustPilot)</p>
Largo	Reconditioner	https://www.largo.fr/	Phones	France	<p>French reconditioner based in Sainte-Luce-sur-Loire, near Nantes.</p> <p>Manages all stages of reconditioning internally.</p>	<p>Gère toutes les étapes du reconditionnement en interne</p>

Recommerce Group	Reconditioner	https://www.recommerce.com/fr/	Phones	Suisse	Offers a wide range of premium quality products under its brand "Recommerce." Provides web and shop buyback solutions and services to mobile second life. Collaborates with renowned European retailers and MNOs in France, Switzerland, and Spain.	Propose une large gamme de produits de qualité premium sous la marque "Recommerce". Fournit des solutions de rachat en ligne et en magasin pour une seconde vie aux mobiles. Collabore avec des détaillants européens de renom et des opérateurs de réseaux mobiles en France, en Suisse et en Espagne.
Smaart	Reconditioner	https://smaart.fr/	Phones, laptops	France	Owens a factory near Montpellier. Young brand with a long history in reconditioning Guarantees battery life, sources from government agencies and businesses. ISO14001 certified, environmentally responsible, 24-month warranty.	Possède une usine près de Montpellier. Jeune marque avec une longue histoire dans le reconditionnement. Garantit la durée de vie de la batterie, s'approvisionne auprès d'organismes gouvernementaux et d'entreprises. Garantie de 24 mois.
Yes Yes	Reconditioner	https://www.yes-yes.com/yesyes-entreprises	Phones, laptops (Macbook)	France	Emphasizes "made in France" from phone acquisition to refurbishment. Has a workshop-boutique in Caen. Aims to open workshop-boutiques across France to serve local markets.	Met l'accent sur le "made in France" de l'acquisition de téléphones au reconditionnement. A pour objectif d'ouvrir des ateliers-boutiques dans toute la France pour servir les marchés locaux.
AFB	Reconditioner Social enterprise	https://www.afbshop.fr/B2B	Laptops	France	Spécialisé dans l'effacement de données et la recommercialisation d'appareils informatiques et mobiles mis hors service auprès d'entreprises, d'assurances, de banques et d'institutions publiques européennes. Les appareils informatiques sont recommercialisés sur 20 sites et en ligne, offrant jusqu'à trois ans de garantie sur les produits reconditionnés. Offre des opportunités d'emploi aux personnes handicapées grâce à ses services informatiques.	Specialized in data erasure and remarketing of decommissioned IT and mobile devices from European corporations, insurances, banks, and public institutions. IT devices are remarketed across 20 locations and online, offering up to three years of warranty on the refurbished products. Provides job opportunities for individuals with disabilities through its IT services.
Ecodair	Reconditioner Social enterprise	https://www.ecodair.org/	Laptops	France	Offers high-performance reconditioned computers, guaranteed for one year and manufactured in France. Social mission focused on welcoming and integrating people with disabilities and integration. Have a Waste Electrical and Electronic Equipment (D3E) recycling program.	Propose des ordinateurs reconditionnés performants, garantis un an et fabriqués en France. Mission sociale axée sur l'accueil et l'insertion de personnes en situation de handicap et d'insertion.